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Protokół nr XLI/18 

z obrad XLI sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 29 czerwca 2018 r. 

 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XLI SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XLI sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 29 czerwca 2018 roku o godz. 10.00 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji, a także Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, Zastępcę Wójta Jerzego 

Makowskiego, Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską, Sekretarz Gminy Danutę Żygadło, 

Radcę Prawnego Krzysztofa Judka, Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 

do protokołu), oraz przedstawicieli prasy. 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Porządek obrad XLI sesji Rady Gminy Stargard, jaki otrzymali radni, przedstawiał się 
następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XLI sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XL/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 25 maja 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok po 

uprzednim: 

‒ rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stargard za 2017 rok 

‒ rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2017 rok 

4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 po 

uprzednim zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2017 r. 

2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2017 r. 

3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

4) informacją o stanie mienia komunalnego 

5) stanowiskiem komisji rewizyjnej – wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium 

6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Stargard na lata 2018-2021 z perspektywą do 2024 r.” 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VI/33/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 



- 2 - 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stargard dla terenu działki nr 53/1 obręb Klępino 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Witkowo Drugie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne na terenie Gminy 

Stargard oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Stargard oraz przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie 

gminy Stargard, odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie gminy Stargard 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028. 

17. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – 

wyjazd komisji w teren 

Opinia komisji na sesję 
18. Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard z realizacji ,,Programu współpracy gminy Stargard 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2017 r.” 

Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski 

19. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

20. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

21. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

22. Wolne wnioski i zapytania 

23. Sprawy różne 

24. Ustalenie terminu następnej sesji 

25. Zamknięcie obrad sesji 

Na początek Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował 

o proponowanych zmianach do porządku obrad XLI sesji Rady Gminy Stargard. 

O wprowadzeniu na wniosek Wójta Gminy do porządku obrad projektu uchwały Nr 

XLI/293/18 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podziału Gminy Stargard na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu, który to projekt został poddany do zaopiniowania na posiedzeniach wszystkich 

Komisji (wniosek Wójta Gminy stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, o wniosku Komisji Socjalno – 

Porządkowej i Oświaty dotyczącym wycofania z porządku obrad punktu 17 tj. Utrzymanie 

estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – wyjazd komisji 

w teren, opinia Komisji na sesję, ponieważ wyjazd ten się nie odbył (wniosek Komisji 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały Nr XLI/294/18 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli, który 

Radni otrzymali wraz z uzasadnieniem przed sesją. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał o uwagi do proponowanych zmian 

w porządku obrad XLI sesji Rady Gminy Stargard. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał radę 
o wyrażenie zgody na wprowadzenie do powyższego porządku obrad proponowanych zmian 

i podał je kolejno pod głosowanie. 

Radni wyrazili zgodę jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, na wprowadzenie do porządku obrad 

na wniosek Wójta Gminy, projektu uchwały Nr XLI/293/18 w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej podziału Gminy Stargard na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,  

Radni wyrazili zgodę jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, na wycofanie z porządku obrad na 

wniosek Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty, punktu 17 „Utrzymanie estetyki 

i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych”. 

Radni jednogłośnie tj. 15 głosami „za”, wyrazili zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

na wniosek Przewodniczącego Rady Gminy, projektu uchwały Nr XLI/294/18 w sprawie 

zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XLI sesji 

Rady Gminy Stargard, po zmianach, który przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XLI sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XL/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 25 maja 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok po 

uprzednim: 

‒ rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stargard za 2017 rok 

‒ rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2017 rok 

4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 po 

uprzednim zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2017 r. 

2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2017 r. 

3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

4) informacją o stanie mienia komunalnego 

5) stanowiskiem komisji rewizyjnej – wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium 

6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Stargard na lata 2018-2021 z perspektywą do 2024 r.” 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VI/33/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stargard dla terenu działki nr 53/1 obręb Klępino 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Witkowo Drugie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne na terenie Gminy 

Stargard oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stargard oraz przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie 

gminy Stargard, odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie gminy Stargard 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podziału Gminy Stargard na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 

w każdym okręgu 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli 

19. Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard z realizacji ,,Programu współpracy gminy Stargard 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2017 r.” 

Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski 

20. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

21. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

22. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

23. Wolne wnioski i zapytania 

24. Sprawy różne 

25. Ustalenie terminu następnej sesji 

26. Zamknięcie obrad sesji 

Po odczytaniu porządku obrad z uwzględnieniem zaproponowanych zmian, Rada Gminy 

w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami „za”, 0 głosów 

„przeciw” i  0 głosów „wstrzymujących się”, przyjęła porządek obrad XLI sesji Rady Gminy 

Stargard i według tego porządku obradowała. 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XL/18 Z XL OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 25 MAJA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy z dnia 25 maja 2018 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XL sesji 

Rady Gminy z dnia 25 maja 2018 r. 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, iż wpłynęła kierowana do 

Wójta Gminy, interpelacja Radnych, w sprawie posadowienia kontenerów przy szkole 

w Grzędzicach oraz przy szkole Strachocinie, którą następnie odczytał (kopia interpelacji 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

AD 3. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA SPRAWOZDANIA 
FINANSOWEGO ZA 2017 ROK 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że na posiedzeniach komisji 

wszystkie sprawy związane ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 
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budżetu za 2017 rok, zostały omówione oraz zaopiniowane, i poprosił Przewodniczących 

Komisji, by przedstawili swoje stanowiska. Przewodniczący Komisji wyjaśnili, że stanowiska 

Komisje wyraziły na swoich posiedzeniach i są zapisane w protokołach z tych posiedzeń. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej 

wymienionej uchwały i poprosił o pytania do tego projektu. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XLI/279/18, w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2017 rok, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

AD 4. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ABSOLUTORIUM Z TYTUŁU WYKONANIA 
BUDŻETU ZA ROK 2017 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił dokumenty wymagane prawem 

zawarte w projekcie uchwały jak niżej: 

1) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2017 r. (stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu), 

2) sprawozdanie finansowe Gminy za 2017 r. (stanowi załącznik nr 8 do protokołu), 

3) Uchwała NR CXXXVI.265.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 17 kwietnia 2018 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Stargard za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia, z której 

Przewodniczący odczytał informację o pozytywnej opinii (stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu), 

4) informacja o stanie mienia komunalnego (stanowi załącznik nr 10 do protokołu), 

5) stanowisko Komisji Rewizyjnej (stanowi załącznik nr 11 do protokołu), 

6) Uchwała NR CCXXXIX.239.469.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 czerwca 2018 r., w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stargard w sprawie absolutorium, z której Przewodniczący 

odczytał informację o pozytywnej opinii (stanowi załącznik nr 12 do protokołu wraz 

z wnioskiem Komisji Rewizyjnej). 

Następnie po przedstawieniu wyżej wymienionych dokumentów Przewodniczący Rady 

Gminy Stargard Edward Kosmal zapytał, czy radni mają uwagi bądź pytania. 

Radni uwag i pytań nie zgłosili wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2017 i poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę nr XLI/280/18 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2017, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ponadto komisje na swoich posiedzeniach przeanalizowały i przyjęły sprawozdanie roczne 

z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za 2017 rok, które stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu oraz informację z przebiegu realizacji celów i kierunków 
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działania zawartych w „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Stargard na lata 

2007-2020” za rok 2017, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

W związku z udzieleniem absolutorium Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward 

Kosmal pogratulował Wójtowi Gminy Kazimierzowi Szarżanowiczowi. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz podziękował Radnym Rady Gminy Stargard 

za udzielone absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok oraz złożył 

podziękowania wszystkim współpracownikom Urzędu Gminy. 

AD 5. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA „AKTUALIZACJI PROGRAMU 
OCHRONY ŚRODOWISKA DLA GMINY STARGARD NA LATA 2018-2021 Z 
PERSPEKTYWĄ DO 2024 R.” 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XLI/281/18, w sprawie uchwalenia „Aktualizacji Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Stargard na lata 2018-2021 z perspektywą do 2024 r.”, która stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

AD 6. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR VI/33/15 RADY GMINY 
STARGARD SZCZECIŃSKI W SPRAWIE USTANOWIENIA POMNIKA PRZYRODY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/282/18 zmieniającą uchwałę NR VI/33/15 Rady Gminy Stargard 

Szczeciński w sprawie ustanowienia pomnika przyrody, która stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

AD 7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA MIEJSCOWEGO PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO GMINY STARGARD DLA TERENU 
DZIAŁKI NR 53/1 OBRĘB KLĘPINO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę NR XLI/283/18 w sprawie przyjęcia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stargard dla terenu działki nr 53/1 obręb Klępino, która stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

AD 8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE NADANIA NAZWY ULICY W MIEJSCOWOŚCI 
WITKOWO DRUGIE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/284/18 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Witkowo 

Drugie, która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

AD 9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA TRYBU UDZIELANIA 
I ROZLICZANIA DOTACJI DLA NIEPUBLICZNYCH PRZEDSZKOLI ORAZ 
NIEPUBLICZNYCH INNYCH FORM WYCHOWANIA PRZEDSZKOLNEGO 
PROWADZONYCH PRZEZ OSOBY FIZYCZNE I OSOBY PRAWNE NA TERENIE 
GMINY STARGARD ORAZ TRYBU I ZAKRESU KONTROLI PRAWIDŁOWOŚCI ICH 
POBIERANIA I WYKORZYSTANIA. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/285/18 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne na terenie Gminy Stargard oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, która stanowi załącznik 

nr 20 do niniejszego protokołu. 

AD 10. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA PROJEKTU REGULAMINU 
DOSTARCZANIA WODY I ODPROWADZANIA ŚCIEKÓW NA TERENIE GMINY 
STARGARD ORAZ PRZEKAZANIA GO DO ZAOPINIOWANIA ORGANOWI 
REGULACYJNEMU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Radny Mariusz Sikorski w kontekście tego projektu uchwały zapytał Wójta Gminy czy ma 

wiedzę na temat czy Wodociągi Zachodniopomorskie dostały zgodę na nowe stawki za wodę 
i ścieki, ponieważ wiemy, że Wody Polskie otrzymały wniosek. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że nie ma wiedzy na temat nowych 

stawek. 

Wobec braku innych pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 
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Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/286/18 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stargard oraz przekazania go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu, która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

AD 11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA MAKSYMALNEJ LICZBY 
ZEZWOLEŃ NA SPRZEDAŻ NAPOJÓW ALKOHOLOWYCH, ZASAD 
USYTUOWANIA MIEJSC SPRZEDAŻY TYCH NAPOJÓW NA TERENIE GMINY 
STARGARD, ODSTĘPSTW OD ZAKAZU SPOŻYWANIA NAPOJÓW 
ALKOHOLOWYCH W MIEJSCACH PUBLICZNYCH NA TERENIE GMINY 
STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/287/18 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na 

terenie gminy Stargard, odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

AD 12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZWOŁANIA ZEBRANIA WIEJSKIEGO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/288/18 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego, która stanowi 

załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

AD 13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZWOŁANIA ZEBRANIA WIEJSKIEGO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę NR XLI/289/18 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego, która stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

AD 14. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA WYNAGRODZENIA WÓJTA 
GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Radny Janusz Łojko zapytał Przewodniczącego Rady czy Radca Prawny mógłby wyjaśnić, 
jakie będą konsekwencje, jeżeli uchwała zostanie podjęta, i jak nie zostanie podjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o udzielenie wyjaśnień Radcę Prawnego Krzysztofa 

Judka, który wyjaśnił, iż projekt uchwały wynika z wejścia w życie nowego rozporządzenia 

w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych, które obniża o 20 % dotychczasowe 

maksymalne wynagrodzenia zasadnicze i jeżeli obecne wynagrodzenie jest wyższe, nie mieści 

się w widełkach określonych tym rozporządzeniem. Jednocześnie Radca poinformował, że 

rozporządzenie nie zawiera żadnych przepisów przejściowych, które wskazywałyby, co robić 
z dotychczasowymi wynagrodzeniami. Kolejno Radca powiedział o opiniach prawników na 

temat tego rozporządzenia. Wyjaśnił również, iż jest mnóstwo różnych opinii odnośnie 

podjęcia, bądź też nie podjęcia uchwały. W przypadku podjęcia uchwały Wójt może ją 
zaskarżyć, jako niezgodną z prawem, albo domagać się wyrównania, ze względu zmiany 

z dnia na dzień. Jeżeli uchwała nie zostanie podjęta nie wiadomo, jakie będą konsekwencje. 

Można rozważyć ewentualność, że Wojewoda najpierw wezwie radę do podjęcia uchwały, 

a potem wyda zarządzenie zastępcze, chociaż nie wiadomo, gdyż nie ma praktyki w tej 

materii. W tym też przypadku, Wójt może mieć problem, jakie wynagrodzenie pobierać 
i dlatego radziłby, aby wystąpić do RIO o opinię, co robić, gdy uchwała nie zostanie podjęta. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwrócił się z pytaniem 

teoretycznym, co by się stało gdyby Rada podjęła taką uchwałę, gdyby nie było tego 

rozporządzenia. Odpowiadając Radca Prawny, wyjaśnił, że gdyby nie było kwestii tego 

rozporządzenia, jest już ustalone w orzecznictwie, że rada ma prawo obniżać wynagrodzenie, 

ale z wyprzedzeniem i uzasadnieniem, dlaczego je obniża. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, który powiedział, że był 

zobowiązany przygotować projekt uchwały i zaproponował maksymalne stawki, jakie są 
w rozporządzeniu, natomiast wola, co zrobić, należy do radnych. 

Ponownie z pytaniem do Radcy zwrócił się Radny Janusz Łojko, który zapytał czy istnieje 

taka możliwość, jeżeli uchwała nie zostanie podjęta, to Wójt będzie dalej pobierał taką pensje 

jak pobiera obecnie, i później może się to wiązać z tym, że Wojewoda podejmie decyzje 

o obniżeniu wynagrodzenia, to czy Wójt będzie musiał zwrócić te pieniądze. 

Odpowiadając Radca Prawny powiedział, że w przypadku, gdy orzecznictwo ustaliło wbrew 

temu, co mówił wcześniej, że rozporządzenie obcina wynagrodzenie z mocy prawa, to 

wówczas musiałby zwrócić. 

Następnie na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy o wyjaśnienie przed głosowaniem 

zasady liczenia głosów, w przypadku różnych opcji, Radca Prawny, powiedział, że głosy 

wstrzymujące, liczy się tak jakby ich nie było, ponieważ większość względna polega na tym, 

że większość musi głosować za uchwałą, a nie przeciwko uchwale, a głosy wstrzymujące tak 

jakby włączały się zawsze do większości i podał przykład, gdzie w przypadku 2 głosów za, 1 

głosu przeciw i pozostałych wstrzymujących się oznacza to podjęcie uchwały. 

Radny Mariusz Sikorski natomiast powiedział, iż ustawa o samorządzie mówi, wprost, że to 

rada ustala wynagrodzenie dla wójta, a tu mamy do czynienia z rozporządzeniem, które 

pozbawia radnych decydowania, bo wymusza na radnych obniżenie wójtowi wynagrodzenia. 

Dlatego uważa, iż jest to sprzeczność i podziela zadanie Radcy, że akt niższego rzędu, jakim 

jest rozporządzenie, nie powinien być w sprzeczności z aktem wyższego rzędu, jakim jest 
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ustawa. Jednocześnie Radny powiedział, że dla samej zasady będzie głosował, przeciwko, bo 

nie wyobraża sobie, aby akt niższego rzędu, jakim jest rozporządzenie, pozbawiał go, jako 

radnego jego praw i nie chodzi tu o osobę Wójta Szarżanowicza, ale o zasadę. 
Następnie z uwagi na brak innych pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 2 głosami za, 

• 10 głosami przeciw, 

• 3 głosami wstrzymującymi się, 

nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard, który 

stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

AD 15. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/290/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., która stanowi 

załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

AD 16. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA ZMIANY WIELOLETNIEJ 
PROGNOZY FINANSOWEJ GMINY STARGARD NA LATA 2018 – 2029. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi . 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/291/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2029, która stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu. 

AD 17. PODJĘCIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY 
DOTYCZĄCEJ PODZIAŁU GMINY STARGARD NA OKRĘGI WYBORCZE, 
USTALENIA ICH GRANIC I NUMERÓW ORAZ LICZBY RADNYCH 
WYBIERANYCH W KAŻDYM OKRĘGU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 
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• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła NR XLI/292/18uchwałę w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podziału Gminy 

Stargard na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu, która stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

AD 18. PODJĘCIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZLECENIA KOMISJI 
REWIZYJNEJ KONTROLI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLI/293/18 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli, która 

stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po 20 minutowej przerwie o godzinie 11.20 

wznowił obrady sesji. 

AD 19. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY STARGARD Z REALIZACJI ,,PROGRAMU 
WSPÓŁPRACY GMINY STARGARD Z ORGANIZACJAMI POZARZĄDOWYMI 
ORAZ PODMIOTAMI PROWADZĄCYMI DZIAŁALNOŚĆ POŻYTKU 
PUBLICZNEGO W 2017 R.” 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Zastępcę Wójta Jerzego 

Makowskiego o przedstawienie sprawozdania, które stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 

protokołu. 

Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił sprawozdanie z realizacji „Programu 

współpracy Gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2017 r.” 

Następnie Przewodniczący zapytał radnych czy mają pytania do sprawozdania. Radni pytań 

i uwag do sprawozdania nie zgłosili. 

AD 20. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu 

do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 

z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim. Jednocześnie Wójt Gminy poinformował, że z uwagi 

na jego urlop, w większości spotkań uczestniczył Zastępca Wójta Jerzy Makowski, 

a mianowicie: 

‒ 28 maja odbyło się zebranie wiejskie w Warchlinie, 

‒ 29 maja odbyło się zebranie wiejskie w Grzędzicach, 

‒ 9 maja w szkole w Grzędzicach odbył się Gminny Konkurs Recytatorski Szkół, 

‒ 2 czerwca w Lipniku odbył się festyn z okazji Dnia Dziecka, 

‒ 2 czerwca w Barzkowicach odbył się Jubileusz z okazji 15-lecia Koła Gospodyń Wiejskich 

oraz Koła Teatralnego na 10 w Barzkowicach, 

‒ 3 czerwca w Grzędzicach odbył się festyn z okazji Dnia Dziecka, 
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‒ 3 czerwca w Kiczarowie odbył się Wędkarski Dzień Dziecka „Młody Rybomaniak 2018”, 

‒ 4 czerwca w Szczecinie odbyło się spotkanie nt. Szkody łowieckie, a ochrona zwierząt, 
w którym uczestniczył Zastępca Wójta Gminy 

‒ 5 czerwca w Szczecinie odbyła się Konferencja „Czyste Powietrze Twojego Regionu”, 

‒ 8 czerwca w Szczecinie podpisany został akt notarialny przeniesienia prawa użytkowania 

wieczystego na własność działek w Lipniku pod boisko, 

‒ 8 czerwca w Stargardzie w Domu Kultury Kolejarza odbył się festiwal piosenki 

przedszkolnej „Mali Artyści na Scenie”, 

‒ 8 czerwca szkoła w Strachocinie uzyskała Certyfikat Szkoły Promującej Zdrowie, 

‒ 9 czerwca w Dolicach odbyły się Zawody Strażackie dla trzech gmin Stara Dąbrowa, 

Stargard i Dolice (II miejsce OSP Żarowo, IV miejsce OSP Witkowo, V miejsce OSP 

Pęzino, VIII miejsce OSP Grzędzice i IX miejsce OSP Barzkowice), 

‒ 9 czerwca w Pęzinie odbył się festyn z okazji Dnia Dziecka, 

‒ 12 czerwca w Sownie odbyła się Olimpiada Przedszkolaka, 

‒ 16 czerwca w Witkowie odbyło się zakończenie roku w przedszkolu, 

‒ 16 czerwca w Małkocinie szkoła i sołectwo zorganizowało festyn z okazji Dnia Dziecka, 

oraz w Krąpielu odbył się festyn z okazji Dnia Dziecka, 

‒ 17 czerwca w Golinie odbyło się otwarcie boiska wiejskiego i festyn z okazji Dnia 

Dziecka, 

‒ 21 czerwca w Strachocinie w świetlicy odbyło się zakończenie roku szkolnego oddziałów 

przedszkolnych, 

‒ 21 czerwca w Pęzinie odbyły się Święto Leśnika Nadleśnictwa Dobrzany, 

‒ 22 czerwca Zastępca Wójta uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego w Gimnazjum 

Gminnym oraz szkole w Strachocinie, 

‒ 22 czerwca w świetlicy w Klępinie odbyło się Powitanie Lata, 

‒ 26 czerwca w Szczecinie odbyło się Podsumowanie Działania Rady Edukacyjnej przy 

Kuratorze Oświaty,  

‒ w dniach 20 – 21 czerwca Wójt Gminy uczestniczył Forum Ekologicznym w Kołobrzegu, 

‒ 27 czerwca Wójtowie uczestniczyli w uroczystości 60-lecia świeceń kapłańskich 

ks. prałata Henryka Ozgi  

Następnie Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz nawiązując do pytania Radnego 

Sikorskiego o stawki opłat za wodę i odbiór ścieków, powiedział, że w trakcie jego 

nieobecności w pracy, faktycznie pojawiły się informacje odnośnie stawek tych opłat 

i poprosił Sekretarz Gminy o ich przedstawienie. 

Sekretarz Gminy Danuta Żygadło wyjaśniła, że w dniu 15 czerwca 2018 r. wpłynęła 

decyzja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z dnia 11 czerwca 2018 r. 

odnośnie zatwierdzenia taryf zaproponowanych przez Wodociągi Zachodniopomorskie dla 

obrębu Gminy Stargard, na okres trzech kolejnych lat, w której to Państwowe Gospodarstwo 

Wodne odmówiło zatwierdzenia przedłożonych taryf, nakładając jednocześnie na Wodociągi 

Zachodniopomorskie, złożenie w terminie 14 dni od dnia uprawomocnienia się niniejszej 

decyzji nowego wniosku z proponowanymi taryfami wraz z uzasadnieniem ich naliczenia, 

poprzez przedstawienie między innymi analiz techniczno – ekonomicznych uzasadniających 

planowany wzrostów cen z tego tytułu. Z uzasadnienia decyzji wynika, iż zaproponowane 

stawki wpływają na znaczny wzrost kosztów ponoszonych ostatecznie przez odbiorców, 

w związku z tym odmówiono zatwierdzenia przedłożonych taryf. 

Radny Mariusz Sikorski podziękował za informacje, o którą właśnie mu chodziło 

i powiedział, iż rozumie, że są to stałe stawki. 

Kolejno Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do 7 strony i punktu 12 pisemnej 

informacji, w którym jest mowa, iż sporządzony został plan wykorzystania gminnego zasobu 

nieruchomości, zapytała Wójta Gminy czy Radni mogliby zobaczyć taki plan w przyszłości. 
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Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz potwierdził, że jest to możliwe i plan 

ten jest do wglądu. 

AD 21. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że uczestniczył w szkole 

w Strachocinie w festynie promującym zdrową żywność. 
Ponadto Przewodniczący poinformował, że wpłynęło do wiadomości, pismo Dyrektor Szkoły 

w Grzędzicach, kierowane do Wójta Gminy, w sprawie pisemnego przedstawienia planu 

i zakresu działań Organu Prowadzącego w zakresie polepszenia bazy lokalowej szkoły w roku 

szkolnym 2018/2019 z uwzględnieniem niezbędnych potrzeb szkoły przedstawionych we 

wcześniejszej korespondencji. 

AD 22. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy do wójta odnośnie odpowiedzi na interpelacje 

radnych czy zostanie ona udzielona pisemnie, Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 

potwierdził, że udzieli odpowiedzi pisemnie w jak najkrótszym czasie i roześle wszystkim 

radnym. Jednocześnie Wójt Gminy powiedział, że może już teraz poinformować o niektórych 

rzeczach niemniej jednak wyjaśnił, że nie może ustosunkować się do konkretnych dat.  

Następnie Wójt wyjaśnił, że ma opracowanie, koncepcję rozbudowy nie w oparciu 

o kontenery, tylko o drewniane budownictwo ekologiczne, które jak się okazuje produkuje 

stargardzka fabryka i jest szansa no to, że będzie troszkę taniej niż zwykłe kontenery. Sprawa 

rozstrzygnie się definitywnie do 5 lipca z tym, że termin wykonania będzie wiadomy 5 lipca, 

w jakim terenie będą mogli to zrobić. Wspólnie z Zastępcą oglądali w tej fabryce jak wygląda 

to budownictwo modułowe. Wójt poinformował, iż przewidziana w koncepcji powierzchnia 

190 metrów zabezpiecza potrzeby, z jakimi wystąpiła Dyrektor Szkoły. Jednocześnie 

poinformował, że w pisemnej odpowiedzi wszystko to będzie zawarte, będą znane ceny. 

Wtedy trzeba będzie znaleźć około 1 mln zł, na jedną szkołę. Wyjaśnił także, iż w przypadku 

kontenerów jest problem z ich wysokością, gdyż typowe kontenery mają wysokość 2,7 metra, 

a dla obiektów szkolnych wymagane są 3 metry, a zmiana w technologii produkcji do tej 

wysokości jest kosztowna. Wójt powiedział, że będzie też znał termin posadowienia. 

Radny Mateusz Jarosz zapytał Wójta, iż rozumie, że jeżeli będzie podjęta decyzja, to trzeba 

będzie zwołać sesję celem zmian w budżecie, co Wójt Gminy potwierdził.  

Następnie na pytanie Radnych Wójt odpowiedział, że koncepcja ta dotyczy szkoły 

w Grzędzicach i uważa, że trzeba będzie zobaczyć jak to wyjdzie, i podobnie trzeba będzie 

zrobić w Strachocinie. Sporządzoną koncepcję z kontenerów, przerobić na system modułowy. 

Kolejno Radny Mateusz Jarosz zapytał, w związku z tym, że na koncepcje dla Strachocina 

oczekiwano od lutego, to ile trzeba będzie oczekiwać na dokumentacje, czy kolejne 

4 miesiące. Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że trudno jest mu to określić, ale uważa, 

iż sytuacja w szkole w Grzędzicach jest trudniejsza. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, i zwracając się do 

Wójta, powiedział, iż uważa, że sytuacja w obu szkołach jest trudna. Zważywszy na 

rozbudowę i ilość wydawanych pozwoleń na budowę nowych budynków mieszkalnych 

w ciągu roku, to sytuacja w obu szkołach jest podobna i uważa, że prace powinno się 
prowadzić równolegle. Przewodniczący powiedział, że rozmawiał z Panią Dyrektor i sytuacja 

jest naprawdę trudna. W ciągu dwóch lat w szkole w Strachocinie, liczba dzieci wzrosła z 70 

do 140. Radny Mateusz Jarosz potwierdził wypowiedź Przewodniczącego i dodał, że od 

września Pani Dyrektor nie ma rozwiązania jak prowadzić w szkole lekcje, i świetlicy już na 

pewno nie będzie. 
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Przewodniczący kontynuując swoją wypowiedź, zwracając się ponownie do Wójta, 

powiedział, że należy podjąć działania jednocześnie, jeżeli będzie potrzeba zwołać sesję, 
wcześniej się spotkać i poszukać czy można pozyskać dodatkowe środki zewnętrzne. 

AD 23. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Mariusz Sikorski i zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem 

odnośnie budowy drogi w Grzędzicach. 

Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że został odwołany kolejny przetarg, ponieważ było 

za drogo 19 mln zł. Następnie wystąpiono z zapytaniem do SSOM, jak będzie się 
zapatrywanie na to gdyby wybudować w pełnym standardzie tylko odcinek ok. 600 metrów, 

na co SSOM ustosunkował się niezbyt przychylnie. Wobec powyższego zorganizowano 

spotkanie z projektantami i ustalono również z pracownikami, aby zrobić drogę na całym 

przebiegu jak przewiduje wniosek w skromniejszym zakresie, w tym bez chodników po 

jednej stronie, zmianie kategorii drogi na niższą, wówczas będzie mniejsza podbudowa 

i mniejsze koszty, wykreślenie odcinku A czyli od ronda w Lipniku do przejazdu kolejowego, 

pozostawić tylko ciąg pieszo-rowerowy. Zamiast chodnika i ścieżki rowerowej przez całe 

Grzędzice, po jednej stronie będzie ciąg pieszo-rowerowy. Wyliczenia na ten temat będą 
znane 4 lipca. Odpowiadając na pytanie Radnego Mariusza Sikorskiego, co SSOM na te 

plany, Wójt Gminy powiedział, że są za tym, ponieważ nie może być takiej sytuacji, aby nie 

zrobić na całości, bo nie będzie efektu, o który występowaliśmy, to musi być zrobione na 

całości. Wójt odpowiadając na kolejne pytania Radnego Sikorskiego odnośnie kwestii 

dofinansowania i terminów, potwierdził, że nie ma zagrożenia dofinansowania oraz nie ma 

problemu z terminami, a pieniądze są do wykorzystania. 

Natomiast na pytanie Radnego Maciej Lipki, o zakres drogi, jaki był wnioskowany, Wójt 

Gminy wyjaśnił, że pierwotny wniosek obejmuje odcinek drogi od ronda w Lipniku do 

wyjazdu na Żarowo w Grzędzicach, natomiast projekt obejmuje odcinek od ronda w Lipniku 

do Żarowa. 

Następnie Radny Józef Tracz odnosząc się do zmiany kategorii drogi i obniżania tym 

samym kosztów jej podbudowy, zapytał Wójta, na ile czasu ta droga będzie zadowalająca dla 

mieszkańców, po tych cięciach. Odpowiadając Wójt Gminy wyjaśnił, że kategoryzacja drogi 

wiąże się z ilością natężenia ruchu i uważa, że dokumentacja pierwotna kategorii drogi 

według jego oceny była przewymiarowana, ponieważ tej ilości samochodów tam nie ma. Nie 

ma zagrożeń, że droga będzie siadać. 
Kolejno odpowiadając na uwagę Radnego Mariusza Sikorskiego, że trzeba sobie zdać 
sprawę, że jeździ tam też ciężki sprzęt, Wójt powiedział, że projekt robi firma, która jest 

doświadczona i zdaje się na nią. Jednocześnie Wójt Gminy dodał, że jak będą nowe 

przeliczenia, umówiony jest z SSOM, że zostanie zorganizowane spotkanie na, którym 

spotkają się SSOM, projektanci oraz gmina i sprawa zostanie definitywnie załatwiona. 

Sekretarz Gminy dopowiedziała, że będą omówione kwestie, czy z tytułu zmiany 

dokumentacji technicznej nie będzie problemów z dofinansowaniem, ponieważ muszą być 
zachowane wskaźniki uzyskania rezultatu z wniosku o dofinansowanie. 

Następnie Radny Mariusz Sikorski zapytał Wójta Gminy, który informował, że wybiera się 
na spotkanie do ZGDO, co się dzieje w temacie odpadów. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz opowiedział, że Zarząd dyskutuje i są czynione 

opracowania nad zmianą zasad sposobu naliczania opłat. Rozpatrywane są dwie koncepcje, 

od metra kwadratowego oraz od gospodarstwa, i być może uda się je połączyć. Przy analizach 

sposobu naliczania, zwrócono uwagę na sposób stargardzki miejski, że jest najbardziej 

szczelny. Zmiany mają być wprowadzone jak najszybciej, może już od nowego roku. 
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Odpowiadając na kolejne pytanie Radnego Mariusza Sikorskiego, odnośnie obecnego stanu 

finansowego ZGDO, Wójt Gminy powiedział, ze ściągalność wzrasta i zadłużenie się 
zmniejsza, lecz nie poda teraz wyliczeń, gdyż nie chciałby wprowadzać w błąd. 

AD 24. SPRAWY RÓŻNE 

Radna Wiesława Kuśnierz wracając do sprawy drogi między Warchlinkiem, a Poczerninem 

i prośby o interwencje w tej sprawie, poinformowała, iż ma pismo ze Starostwa, w którym 

wyceniło koszt zrobienia tej drogi na 581 tys. zł, w związku, z czym nie będzie tego robić. 
Jednocześnie Radna powiedziała, że w taki sposób niszczy się inicjatywy lokalne. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odnosząc się do sprawy, poinformował, że 

w rozmowie ze Starostą Gilem, powiedział, że uważa, iż jest to kwestia 50 tys. zł, żeby to 

wyrównać i posypać, ponieważ mieszkańcy tylko tego oczekują. Jednocześnie zapewnił, że 

nie odpuści tej sprawy i będzie do tego wracać. 

Kolejno Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos zapytała, co z szambami w Małkocinie 

i czy sprawy w jakiś sposób ruszyły z miejsca, czy nie. Zastępca Wójta Gminy Jerzy 

Makowski wyjaśnił, że wszystkie dokumenty zostały przekazane do KOWR w marcu. 

Z uzyskanych informacji w tej sprawie wynika, że na dzień dzisiejszy może przekazać, iż 
KOWR wystąpił o mapy zasadnicze, żeby móc odnieść się do przebiegu tych urządzeń 
w terenie, zarówno przy dwóch blokach na początku Małkocina, jak i tych znajdujących się 
przy blokach na terenie tak zwanej „Korei”. Jednocześnie Zastępca Wójta Gminy 

poinformował, że w związku z pismem mieszkańców Małkocina w sprawie zagrożeń 
związanych z budynkiem stodoły przy przystanku autobusowym, KOWR wyjaśnił, że 

zaczyna procedury związane z przygotowaniem tego budynku do sprzedaży, który obecnie 

jest w dzierżawie, i jeżeli nie dojdzie do sprzedaży, wówczas dopiero po 5 przetargach będzie 

można dokonać rozbiórki tego budynku. 

Następnie głos zabrał Radny Maciej Lipka, który odniósł się do tematu sprzed miesiąca, 

a mianowicie kwestii zniszczeń spowodowanych składowaniem w Żarowie na działkach 

należących do powiatu, materiału z rozbiórki ronda w Lipniku. Radny zapytał o to, czy na 

deklarowaną przez Wójta interwencję w tej sprawie jest odpowiedź Starostwa, czy teren 

będzie uprzątnięty, naprawiony i doprowadzony do stanu pierwotnego, a zniszczenia zieleni 

usunięte, czy była przeprowadzona kontrola w zakresie zniszczenia środowiska, oraz czy jest 

możliwość pozyskania części tego materiału na potrzeby napraw dróg w miejscowości. 

Następnym tematem poruszonym przez Radnego Macieja Lipkę była sprawa mieszkańca 

Lubowa i kwestia przebiegu części drogi gminnej przez jego nieruchomość. Na zakończenie 

swej wypowiedzi Radny Maciej Lipka poruszył kwestię wyników przeprowadzonej 

inwentaryzacji mienia na świetlicach wiejskich, ponieważ dotarły do radnych informacje 

o nieścisłościach i poprosił o wyjaśnienia w tej sprawie.  

Odnosząc się do sprawy składowanego frezu w miejscowości Żarowo, Zastępca Wójta 

Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że wystąpiono z pismem w tej sprawie do Starostwa, które 

udzieliło lakonicznej odpowiedzi, iż materiał ten został złożony na ich działkach i po jego 

wykorzystaniu na potrzeby własne teren ten zostanie uprzątnięty i doprowadzony do stanu 

pierwotnego. 

Natomiast, jeżeli chodzi o kwestie przebiegu części drogi w Lubowie przez prywatną działkę, 
Zastępca Wójta Gminy, potwierdził, iż sprawa ta jest bardzo problematyczna i trwa dość 
długo. Jest trudno porozumieć się z właścicielem, przez którego działkę przebiega część 
drogi, ponieważ nie przyjmuje proponowanych rozwiązań. Przebieg drogi jest zaszłością z lat, 

kiedy budowano drogę. Zostały już poczynione kroki do rozwiązania tej kwestii, miedzy 

innymi po wznowieniu granic, zostało przesunięte ogrodzenie nieruchomości po przeciwnej 

stronie drogi i teraz okazuje się, że w środku działki drogowej stoi słup energetyczny. Są 
prowadzone rozmowy z Eneą na temat jego przeniesienia i jest deklaracja z ich strony, że 
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zrobią to na własny koszt. Natomiast właściciel nieruchomości nie przyjmuje propozycji 

wykupu części, na której przebiega droga asfaltowa, chodzi tu o 87 m
2
 jego działki 

i zaproponował ściągnięcie asfaltu. Odnosząc się do opisu sytuacji Radny Maciej Lipka 

zwrócił się z prośbą, aby sprawę załatwić by mieszkaniec ten nie pozostał sam z tym 

tematem.  

Zastępca Wójta Gminy, wyjaśnił, że w obecnej sytuacji pozostaje przeniesienie przebiegu 

drogi poprzez ściągnięcie asfaltu z działki tego Pana i przełożenie pozyskanego frezu na 

drugą stronę działki drogowej. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, również zwrócił 

uwagę, że trudno rozmawia się z tym Panem, ponieważ ciągle zmienia zdanie i dlatego nie 

uważa, iż tak długi okres rozwiązania sprawy jest zawiniony przez Gminę. Jednocześnie 

Zastępca Wójta Gminy, przypomniał, że już wcześniej przedstawiał na komisjach 

chronologiczny przebieg tej sprawy. 

Wyjaśnień w kwestii przeprowadzonej inwentaryzacji udzieliła Sekretarz Gminy Danuta 

Żygadło, która powiedziała, że inwentaryzacja przeprowadzona w 2017 r., wynikała 

z terminów ustawowych, z przepisów ustawy o rachunkowości. Celem przeprowadzenia tej 

inwentaryzacji powołana została Komisja, która została podzielona na zespoły pracujące 

w terenie. Podczas inwentaryzacji wystąpiły braki, które nastąpiły na wskutek nie do 

pilnowania kwestii likwidacji zniszczonego lub zużytego mienia. Sekretarz stwierdziła, iż ma 

nadzieję, że na dzień dzisiejszy wszystko zostało wyprostowane i stan mienia zgadza się ze 

stanem faktycznym występującym w danym sołectwie. Ponadto Sekretarz powiedziała, że 

istnieje problem uregulowania kwestii, kto ma ponosić odpowiedzialność za mienie 

powierzone na rzecz sołectwa zakupionego przez sołtysa ze środków z Funduszu Sołeckiego 

lub zakupionego ze środków budżetu gminy. Wcześniej sołtysi jednoznacznie wypowiedzieli 

się, że nie chcą ponosić odpowiedzialności materialnej za powierzone mienie na rzecz 

sołectwa. Sekretarz powiedziała, że dlatego gmina zastanawia się nad rozwiązaniem 

i uregulowaniem tych kwestii. Jeżeli sołtysi nie wyrażą zgody, być może trzeba będzie 

zatrudnić dodatkowe osoby, które będą odpowiadać za to mienie i je dozorować. 

Odnosząc się do kwestii rozwiązań i regulacji w tej sprawie oraz odpowiedzialności i pracy 

sołtysów, o których była mowa na posiedzeniach komisji, Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal zaproponował, aby zastanowić się nad zwiększeniem uposażenia sołtysów, 

gdyż obecnie jest ono nieadekwatne do pracy, jaką wykonują sołtysi. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy oddał głos sołtysowi sołectwa Trzebiatów 

Romanowi Kłodzie, który opowiedział o problemach sołtysów, jeżeli chodzi o dopilnowanie 

świetlić w momencie, gdy świetlica użyczona jest TPD, gdzie Panie prowadzące zajęcia 

z dziećmi nie ponoszą żadnej odpowiedzialności. Jednocześnie Sołtys wyjaśnił, że znalazł na 

swojej świetlicy rozwiązanie i pomaga mu Pani z Rady Sołeckiej, która w jego imieniu 

zajmuje się wydawaniem i odbiorem mienia. 

Kolejno w temacie odniósł się Radny Józef Tracz, który powiedział, aby bardziej to 

sformalizować i stworzyć regulamin funkcjonowania i określić zakres nadzoru zarówno dla 

sołtysów, pracowników TPD oraz pracowników urzędu. Radny zaproponował, żeby zrobić to 

może w postaci instrukcji i to jeszcze w tym roku, przed wyborami nowych sołtysów, tak by 

sołtys wiedział, co ma robić i aby się nie bał. Jednocześnie Radny powiedział, że jest 

przeciwny przenoszeniu odpowiedzialności materialnej na sołtysów. 

Odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, 

przypomniał, sytuacje ze spotkania z sołtysami oraz ich sprzeciw i pozostawienie tego 

uregulowania do nowej kadencji wyborów sołtysów. Jednocześnie Wójt Gminy powiedział, 

że wykorzystując odpowiednie instrukcje gospodarki majątkiem, zostaną stworzone do końca 

roku i sformalizowane zasady w postaci instrukcji. Wówczas za odpowiednią gratyfikacją, 
osoby chętne zostać sołtysami, będą wiedziały, jakie przewidziane są zadania i obowiązki. 
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Włączając się do dyskusji Radny Mariusz Sikorski powiedział, aby zrobić to w taki sposób 

żeby sołtysów nie przestraszyć tymi obowiązkami i odpowiedzialnością, natomiast Radna 

Wiesława Kuśnierz zaproponowała do planowanych zmian przepisów, żeby uruchomić Rady 

Sołeckie, które według obowiązującego stanu nie mają kompetencji, nie posiadają praw 

i obowiązków. 

Następnie głos zabrała Sekretarz Gminy Danuta Żygadło, która poinformowała 

o przygotowywanych zmianach w statucie wynikających z przepisów prawa ustawy 

o samorządzie gminnym. Sekretarz Gminy Wyjaśniła, iż przygotowane i proponowane przez 

nią zmiany w statucie są przekazane do opinii Radcy Prawnego, a następnie po zaopiniowaniu 

zostaną przesłane radnym do zapoznania się i naniesienia uwag, tak żeby można było 

dokonać zmian na sesji we wrześniu lub październiku, aby mogły obowiązywać zgodnie 

z przepisami od nowej kadencji Rady Gminy. Jednocześnie poinformowała, iż statut nie 

będzie uchylany tylko zmieniany, ze względu na część heraldyczną i uwagi Komisji 

Heraldycznej do herbu, iż jest on nie właściwy. Sekretarz przypomniała, że były już dwie 

próby zmian herbu, ale nie zostały zaakceptowane i wyjaśniła, że zmiana herbu wymaga 

odpowiednich procedur oraz poniesienia kosztów. 

Radny Mariusz Sikorski zapytał wobec tego jak będzie się miała w herbie nazwa gminy 

Stargard Szczeciński. Sekretarz opowiedziała, że już ma się nijak, a Wójt Gminy 

dopowiedział, że również według uwag Komisji Heraldycznej w herbie nie powinno być 
nazwy. 

Zmieniając temat Radny Maciej Lipka odniósł się do kwestii nadania nazw ulic 

w miejscowości Żarowo, ponieważ są problemy z numeracją porządkową oraz w związku 

z wcześniejszą dyskusją na temat możliwości uruchomienia większej ilości przedszkoli, 

zapytał o możliwość uruchomienia takiego punktu przedszkolnego w Żarowie i poprosił 

o informacje czy sprawy te są możliwe do zrealizowania jeszcze w tym roku. 

Odpowiadając w kwestii nadania nazw ulic w Żarowie, Wójt Gminy Kazimierz 

Szarżanowicz, powiedział, że nie widzi przeszkód, aby na przyszłej sesji mógł zostać 
przedłożony projekt uchwały dotyczący nadania nazw ulic, do tych, co, do których są 
propozycje i zgoda mieszkańców. Natomiast odnosząc się do powstania przedszkola, 

poinformował, iż rozmawiał z Prezesem Zachodniopomorskiego TPD i w Żarowie są 
problemy techniczne i wymagałoby to nakładów finansowych, na które obecnie gminy nie 

stać. 
Natomiast Radny Maciej Lipka zaproponował, żeby może pomyśleć i zacząć przygotować na 

przyszłość takie obiekty, które są wykorzystywane sporadycznie, a punkt w Żarowie mógłby 

rozładować przepełnienie przedszkola w Grzędzicach. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy Danuta Żygadło, która odniosła się w kontekście 

wypowiedzi Wójta Gminy na temat nadania nazw ulic i wyraziła swoją uwagę, w której 

poinformowała, że najpierw należałoby sprawdzić czy nadanie nazw ulic przed wyborami nie 

będzie kolidować z przepisami Kodeksu Wyborczego. Pomimo, iż całe Żarowo należy do 

jednego okręgu wyborczego, należy przeanalizować czy nadanie nazw ulic w tak krótkim 

czasie przed wyborami nie wywoła chaosu w spisach wyborców. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, wyjaśnił w związku z tym, że Żarowo jest w jednym 

okręgu wyborczym i nie widzi zagrożenia z tego powodu. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zaproponował, aby 

sprawdzić tę kwestię pod względem formalnym i wówczas będzie wiadomo, co dalszych 

procedur. 

AD 25. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XLII sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 
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− obrady XLII sesji Rady Gminy Stargard na dzień 31 sierpnia 2018 r. na godz. 10.00, 

− posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na dzień 27 sierpnia 

2018 r., 

− posiedzenie Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty na dzień 28 sierpnia 2018 r., 

− posiedzenie Komisji Rewizyjnej na dzień 29 sierpnia 2018 r., 

zaś godziny posiedzeń poszczególnych komisji ustalą ich przewodniczący. 

Jeżeli będzie taka potrzeba to zostanie zwołana sesja nadzwyczajna. 

AD 26. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 12.36, zamknął obrady XLI sesji Rady 

Gminy Stargard. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Edward Kosmal 
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